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Més de 16.500 espectadors han
participat en la 41a edició del Fil-
mets Badalona Film Festival, ce-
lebrat del 20 al 29 de novembre
a Badalona. La clausura del festi-
val va tenir lloc dissabte al Teatre
Zorrilla, amb la celebració de la
tradicional Nit de les Venus, en
què el jurat va entregar els premis
a les produccions més destacades
d’enguany. En aquest sentit, el
curtmetratge Isand (The Master)
va rebre la Venus a millor pel·lí-
cula. Es tracta d’un curt d’ani-
mació, de producció estoniana, di-
rigit per Riho Unt i que reflexio-
na sobre les dinàmiques de poder,
i l’abús  d’aquest, que es pro-
dueixen entre un mico i un gos

que conviuen en la mateixa casa.
Precisament, la projecció del curt
guanyador va posar punt final a la
gala de cloenda de Filmets.

REIVINDICAR EL CURT
Abans d’això, però, va haver-hi
temps per a altres premis i sor-
preses. En aquest sentit, Las pe-
queñas cosas de Carla Simón
Pipó va guanyar el premi al millor
curt de Badalona, Zerode David
Victori a la millor producció es-
panyola, Os meninos do Río de
Javier Macipe la Venus a millor
producció europea i El corredor
de Jose Luis Montesinos a millor
producció catalana. A més, Chris-
tian Redl i Edin Hasanovic van
compartir el premi a millor actor
per Schuld um schuld i Evelyne El
Garby Kai es va endur el guardó
a millor interpretació femenina
pel seu paper al curt Au Sol.

Més enllà dels premis con-
crets, el jurat va destacar la im-
portància que el Filmets té per al
sector del curtmetratge. “Cal rei-
vindicar el curt com es fa a Bada-
lona. Aquí es reconeix el curt
com a gènere”, va assenyalar la
seva presidenta, Isona Passola,
que també va reclamar la recupe-
ració d’un cinema per a la ciutat.

El jurat també va ressaltar la
gran presència internacional al
festival, que ha quedat patent
amb pel·lícules com Listen, pro-
ducció de Finlàndia i Dinamarca
guanyadora de la Venus a millor
curt d’animació, o la suïssa Dis-
cipline, que es va endur el premi
especial del jurat. Precisament
Suïssa ha estat el país convidat a
l’edició d ‘enguany, i l’any que ve
passarà el relleu a Irlanda.

A banda dels premis atorgats
pel jurat, La buena feva guanyar

el premi del públic. “És el premi
que ens fa més feliços, perquè al
cap i a la fi fem pel·lícules per a la
gent”, va expressar la seva direc-
tora, Begoña Solé.

LLIBERTAT I CENSURA
La Nit de les Venus també va
comptar amb una sorpresa so-
nada. Just abans d’entregar el pre-
mi a millor producció catalana,
Lluís Llach va aparèixer a l’esce-
nari per cantar L’estaca, que el pú-
blic va seguir entonant abans de
dedicar-li un sonor aplaudiment
dempeus. “Davant la censura de
qualsevol Albiol es pot imposar la
llibertat d’un Martí Serra”, va et-
zibar Llach. El cantautor feia re-
ferència a la denúncia que Serra,
un dels músics de la banda del Fil-
mets, va fer pública l’any passat
quan el gerent de Badalona Co-
municació, Albert Fernández Sal-

tiveri, va prohibir que els músics
toquessin la cançó durant la Nit de
les Venus.

Però encara va haver-hi més
moments emotius, com l’entrega
del Premi d’Honor a Montserrat
Carulla, per la seva trajectòria al
cinema, el teatre i la televisió, així
com pel seu compromís amb el
sector del curtmetratge. “Em
considero una dona molt feliç
perquè he fet el que m’agrada i a
sobre m’han pagat”, va expressar
l’actriu en el moment de recollir
la Venus.

El Filmets abaixa el teló fins
a l’any que ve, fent un balanç po-
sitiu de l’edició d’enguany. “Heu
fet que el curtmetratge sigui la
fletxa que arribi als nostres cors”,
va dir el director del festival,
Agustí Argelich, per acomiadar
el públic que dissabte es va aple-
gar al Zorrilla.

Cinema i reivindicació
» El Filmets Badalona Film Festival clausura la seva 41a edició amb un èxit rotund d’afluència
» Lluís Llach va cantar ‘L’estaca’ a La Nit de les Venus després que l’any passat fos censurada

Foto de família durant la gala de cloenda del Filmets. Foto: Línia Nord

Andreu Merino
BADALONA
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Senyores i senyors de la CUP, us
felicito per la vostra integritat, la
defensa dels valors ètics i dels
vostres principis programàtics,
de fer la política sense comple-
xos, ni en funció de captar el po-
der. Anem a unes eleccions, el
mes de març de 2016, on es po-
saran les urnes perquè els cata-
lans tornin a dir la seva i aclarir
quines són les preferències dels
votants. Al mateix temps, les for-
ces unionistes es reforçaran en-
cara més del que ja ho estan i ani-
ran laminant la poca autonomia
que ens queda per deixar-la, “de
facto”, totalment anul·lada. 

Ei! Que el que està passant no
en teniu la culpa, que el “poble”
està amb vosaltres –337.794 vots,
un 8,21% del total–, us podeu
quedar tranquils que en Mas i la
patuleia que l’envolta i li fan cos-
tat ja s’ho faran. La prioritat és re-
soldre els problemes socials, la
república catalana pot esperar i
l’Artur Mas que s’hi posi fulles,
que és un col·laborador dels oli-
gopolis i porta una motxilla car-
regada de porqueria. 

Mentrestant, a Madrid es pi-
xen de riure veient les nostres fla-
queses. La culpa de tot plegat és
dels altres, els de les retallades,
tendències dretanes i amics del
sistema capitalista. Podreu con-
templar com s’enfonsa el procés
des de la riba i cantar-li les absol-
tes sense cap remordiment. Ja es
tornaran a trobar d’aquí a cin-
quanta anys, els pocs que quedin
dels que ara hi han treballat, a
veure si es pot tornar a intentar
tancar un acord entre els còmpli-
ces del sistema capitalista i vosal-
tres, els purs sense màcula. Fins a
les “calendes gregues” o sigui, fins
mai! Us ho dic sense rancúnia.

4Sense rancúnia
per Jordi Lleal

#EnemicABatre#SenseInvestidura #JaArriba

4El franquisme i el país
per Núria Martínez

Diuen que són hores decisives.
Deien que, tot i no votar res di-
umenge dia 29 a Manresa, la
jornada de debats de la CUP po-
dia servir per desencallar la in-
vestidura. Es deia, també, que la
formació anticapitalista està re-
bent unes pressions despro-
porcionades per investir Artur
Mas. Això els irrita i, a tenor de
la seva reacció cada vegada que
perceben un ‘pressing’ més,
sembla que l’acord per acceptar
el candidat de Junts pel Sí esti-
gui més lluny. Ara bé, els favo-
rables a reelegir el president
no estan sols en la tasca d’ex-
torsionar els cupaires.

Unes 140 persones més o
menys rellevants van signar un
manifest fet públic un dia abans
de la crucial reunió de tots els
sectors dels antisistema amb
l’únic argument de demanar a la
CUP no investir Mas. Afirma co-
ses com “més enllà de la defen-
sa de la independència, som
moltes les persones que coinci-
dim en el fet que cal un gir a l’es-
querra en les polítiques socials”.
Parla de regeneració política,
corrupció –on assenyala explí-

citament CDC–, pobresa i bancs.
I, tot i defensar la independèn-
cia, diuen que fins ara en la ges-
tió del procés s’ha confós país i
partit i “s’ha pretès construir una
identificació banal reduint-ho
tot a una sola persona”. Tot
plegat es resumeix en el títol:
‘Per un gir a l’esquerra’.

El ‘pressing CUP’ és, en
aquest cas, dels anti-Mas. En el
moment més crucial i en el mo-
ment en què la proposta de
Junts pel Sí és més coral i té més
voluntat d’integrar més gent
sense que ningú es despengi, el
manifest que, per cert, encap-
çalen Teresa Forcades i Arcadi
Oliveres, pretenia influir en les
1.600 persones que aquest di-
umenge passat podien decidir el
futur del procés. Procés Consti-
tuent, el projecte que havia de
fer confluir tot l’independentis-
me per escriure una Constitució
independentista, pretén ara aca-
bar de trencar la unitat que se
suposa que s’està construint.
Ja veurem, en aquests pròxims
dies, com es desenvolupa tot ple-
gat i quins resultats ha tingut la
pressió d’uns i altres.

per Guifré Jordan

4PressingCUP superlatiu

La dictadura del general Fran-
co continua deixant constància
del mal perpetrat, sense poder
passar a la Història. Sí que ho
van fer els feixismes nascuts a la
mateixa època, també menys-
preadors de l’existència huma-
na i negadors de la raó.  Fenò-
mens energumènics, superats i
vençuts progressivament en les
seves diverses concrecions ter-
ritorials i en el temps, fins des-
prés de la II GM: tant en els pa-
ïsos que els van patir imposats
pels ocupants com allà on van
néixer; en economia, reorien-
tant la de cada país i la de tota
Europa Occidental; en la recu-
peració cultural i cívica, a cada
societat nacional, etcètera. 

El franquisme va procla-
mar la voluntat de destruir el
país, confirmant la necessitat de
concretar un punt de vista ter-
ritorial català per combatre’l.
S’ha perseguit la mateixa exis-
tència del país econòmicament,
lingüísticament, culturalment i

socialment. El capitalisme s’ha-
via consolidat ja clarament al
Principat, i el catalanisme ma-
joritàriament volia exportar la
modernitat a Espanya, tot afir-
mant el mateix país. 

La insuficiència d’una pers-
pectiva catalana pròpia contra
el franquisme potser és l’ex-
plicació de la feblesa davant el
fenomen, aquí i allà. I mante-
nint el punt de vista propi,
veuríem que anteriorment, la
dictadura del general Primo de
Rivera va actuar amb la ma-
teixa voluntat. I prenent tot el
segle passat fins ara veuríem
que Espanya no ha volgut
compartir una realitat subs-
tantiva ni des de la diversitat ni
de l’homogeneïtat, sent el fran-
quisme una manifestació del
nacionalisme espanyol espe-
cialment iniqua, per haver ma-
tat amb gran extensió. Si el
nostre país vol anar endavant
i superar el passat ha d’assumir
la realitat pròpia i perspectiva.

@encampanya: Els agents del CNI no en-
tenen res. Infiltrats per motius policials a la
CUP, ara s'han hagut d'aprendre les cançons
d'Ovidi Montllor i votar.

@bertagonzz: Gran allau de consumisme,
després el caldo de Nadal serà de tetrabric
gallina blanca. Fem un pensament. Hi ha
crisi. Ens cal tant? #BlackFriday.

@norcoreano: Si España paga los 141 mil-
lones que debe a la lucha contra el SIDA,
¿cómo va a pagar los 130 de subvención a
los toros? 
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4Efectes de la simbiosi política i crisi

Un diari obert

Els valors són qualitats que fan que les
persones siguin preuades per la societat
que els envolta. Per això es diu que una
persona té valor quan té coratge per em-
prendre grans afers o perquè s’enfron-
ta als perills sense por, encara que no si-
guin normes de conducta habituals,
sinó fets excepcionals. Els principis sí que
podrien ser considerats com una regla
de conducta o comportament humà i, en
aquest cas, es tenen o no es tenen.

Són valors el dret a la vida i a la sa-
lut, a l’educació, a l’observança de les
lleis... En definitiva, són un conjunt de
principis que ens ajuden a respectar-nos
i a millorar les nostres condicions de
vida. Per això, en cap cas s’han d’im-
posar els valors d’una determinada
cultura o nació, sinó que s’ha de buscar
la manera perquè les nacions i les di-
verses cultures que compartim aquest
món els acceptem i compartim de ma-
nera voluntària.

Aviat farà seixanta-set anys que
l’Assemblea General de les Nacions
Unides va adoptar la Declaració Uni-
versal dels Drets Humans com “l’ideal
comú que tots els pobles i totes les na-
cions han d’assolir a fi que tots els indi-
vidus i òrgans de la societat s’esforcin a
promoure el respecte d’aquests drets i
d’aquests llibertats”, ja que les persones
som éssers socials que convivim en
companyia d’altres persones.

Hi ha tot un conjunt de valors que es
podrien considerar universals, tots i
cadascun dels quals són importants
per poder conviure amb la dignitat i el
respecte que es mereix tothom: la lli-
bertat que tenim cadascú de nosaltres
per actuar sempre que no danyem l’al-
tre; la responsabilitat que assumim
quan actuem sense que ningú ens obli-
gui; la tolerància cap a posicions con-
tràries a les nostres, i la veritat i la co-
herència de dir i actuar com es pensa.

També hi ha uns drets fonamentals
com ara el dret de tota persona a un ni-
vell de vida que asseguri la seva salut, el
seu benestar i el de la seva família, el dret
a la llibertat d’opinió i d’expressió, el dret
a no ser privat de cap nacionalitat, el dret

al treball, a l’educació, etcètera, que
haurien d’estar garantits i ser priorita-
ris per a tots els que tenen responsabi-
litat de govern. Per això cal valor i tam-
bé tenir principis per afavorir el progrés
social i el benestar de les persones per
sobre de qualsevol altre dret que no si-
gui humanitari.

Dit això, podem confiar en els polí-
tics, amb grans responsabilitats insti-
tucionals, que ens han retallat serveis bà-
sics i drets fonamentals?

Podem creure polítics que ens han
tancat escoles i hospitals, que ens neguen
el dret a un habitatge digne, que no fan
res per evitar la pobresa energètica de
milers de persones del nostre territori i
que no respecten els drets fonamentals
previstos en els textos internacionals que
han subscrit?

Podem donar suport a polítics cor-
ruptes que estan al servei dels podero-
sos i s’obliden de les classes populars?

Podem donar més crèdit polític als
que anteposen el pagament d’un deute
il·legítim per sobre del benestar de les
persones?

Podem refiar-nos dels que han in-
crementat, amb mesures polítiques, les
desigualtats socials i han fet que hi hagi
rics més rics i pobres més pobres?

Què podem esperar dels que ali-
menten la confrontació i fugen del diàleg?
Dels que ignoren el patiment de les per-
sones i no actuen per evitar-lo? Dels que
ens diuen una cosa i fan tot el contrari?

Alguns s’obliden que el gat escaldat,
de l’aigua freda fuig. Són massa vegades
les que hem vist l’orella al llop i ja estem
farts de tantes històries. I el que cal fer
és agafar el bou per les banyes i acabar
amb tantes contradiccions. Si no pen-
sarem que a alguns destacats polítics els
passa el que deia Grouxo, un dels ger-
mans Marx: “Aquests són els meus
principis, però si no li agraden, en tinc
d’altres”.

L’important per a aquests perso-
natges amb responsabilitats polítiques
que no assumeixen és continuar vivint
amb l’esquena dreta. La feina no està feta
per a ells, gens ni mica.  

4Valors, principis i drets
per Pedro Jesús Fernández   

Aire fresc

En els darrers mesos estem envaïts per
tots costats –premsa, televisions, ràdios,
banquers, governs de l’Estat, comunita-
ri, local...- de la simbiosi política i crisi, a
l’inrevés, que tant li fa. Crisi econòmica,
crisi financera, crisi de confiança... nous
plantejaments polítics, independentistes,
unionistes o de tercera via que ens han dut
a una altra mena de crisi. Si de l’econòmica
sembla que de mica en mica es regira cap
a un moderat optimisme, la política és
cada cop més profunda, per més eleccions
i noves eleccions siguin ofertes als ciuta-
dans. Els més agosarats fins i tot es qües-
tionen si tot plegat no és sinó una crisi del
sistema capitalista que ha obert la porta
als antisistema, que també practiquen la
simbiosi política i crisi.

Serà del signe que sigui, però ara com
ara, que estem immersos en un món glo-
balitzat, el que sí que és evident és que tots
aquests esdeveniments d’àmbit general
ens afecten a tots, uns més i altres menys,
però ningú se’n pot escapar. Afecta pro-
porcionalment al grau que cadascú ha
apostat en l’intrigant món de la política,
les finances, les hipoteques o el consu-
misme especulatiu.

I nosaltres, la gent de Badalona, que
no volem ser menys, podem detectar que
igualment ens arriba l’onada negativa que
ens sotmet a la crisi simbiòtica i ens re-
percuteix en l'operativitat del Consistori
i en les nostres butxaques particulars. I ja
se sap, a on hi ha crisi, del signe que sigui,
hi ha falta de confiança, falta d’il·lusió, fal-
ta de generositat i que, com si es tractés
d'un virus, traspua dels àmbits particulars
i s’escampa a diferents aspectes de la vida
social i col·lectiva badalonina.

I per què fem aquesta última afirma-
ció? Doncs perquè darrerament s’ob-
serva, de forma preocupant, com el govern
en minoria té dificultats per tirar endavant
les seves promeses relatives als àmbits cul-
tural, comunicacional i associatiu; tots tres
queden esmorteïts perillosament, hon-
roses excepcions a part. Observem com
algunes entitats del nostre patrimoni
cultural i associatiu estan en situació de
fallida tècnica. Un patrimoni que fins fa
uns anys va representar un valuós i am-
pli capital del qual ens en sentíem orgu-
llosos, però que s’està debilitant de forma
alarmant.

No vull esmentar noms, però una
bona colla d’aquestes entitats tenen se-
riosos problemes pel relleu de les juntes

o per nodrir-se de nous components. Tot
plegat fa que el seu patrimoni es deterio-
ri per manca d’ingressos i la seva activi-
tat decaigui cada vegada més.

La mateixa incertesa derivada de la
simbiosi econòmica-política la visualit-
zem en l’àmbit comunicacional. Els mit-
jans públics de la ciutat, tot i la incorpo-
ració d'un tot terreny com en Pep Viñe-
ta, no mouen les fitxes d’un tauler que té
el joc a ralentí. No s’aborden amb la pro-
funditat necessària ni una nova i trans-
parent política de mitjans, ni què fer-ne
amb cadascun dels que conformen Ba-
dalona Comunicació, com és el cas fla-
grant d’una revista com Bétulo, que fa una
competència absolutament il·lícita als
mitjans privats, ni tampoc els staff que
han de conduir els nous combois. I tam-
poc el gabinet de premsa té clar ni qui serà
el seu cap ni quin el mètode de treball que
s’adoptarà.

Que està passant? Serà que la mo-
derna societat consumista d’avui no dei-
xa prou espai per a les activitats comu-
nicacionals o participatives, amb un su-
port decisiu de l’Ajuntament? Serà que
quan els estaments oficials encara tracten
de forma discriminatòria les entitats i as-
sociacions de veïns, col·lapsant la il·lusió
per l’altruisme? Serà que quan no hi ha
una convivència harmònica entre els ve-
ïns i els seus col·lectius la gent es tanca a
casa? Serà que el govern municipal està
massa collat i tímid, potser desbordat per
la pesada llosa de la crisi econòmica i el
laberint en què estan ficats els polítics en
tots els fronts?

Badalona exigeix cotilles fora a tots els
càrrecs municipals. Convivència amb la
simbiosi crisis financera i crisis política;
capacitat d’acció i de resposta. Un exem-
ple fútil: la bandera que oneja al costat del
monument als herois de l’11 de setembre
del 1714 a La Plana. Per coherència i per-
què així era fins fa un temps, la bandera
que ha d’acompanyar el petit monu-
ment ha de ser la catalana; doncs no, se-
nyor, hi oneja la bandera de Badalona! De
moment, no hi ha reacció i la gent no ho
entén. Qui va fer el canvi? El perquè no
cal que ens el diguin

Moltes preguntes necessiten resposta
urgent per posar-hi remei a partir d’ara ma-
teix amb la responsabilitat que li corres-
pongui a cadascú, si no volem veure com
es va descapitalitzant el preuat patrimoni
cultural i associatiu dels badalonins.

per Estanis Alcover i Martí

@cristina_pardo: Para los ofendidos con
los tuits sobre Artur Mas: no os pre-
oCUPéis; seguro que habrá cruasanes de
chocolate para todos los copresidentes.

@n_riu: Quina bogeria, no, això del Black
Friday? Cues, empentes, bosses amunt i
avall... Realment els mitjans no n'hem fet
un gra massa?

@carlesponsi: Ada Colau vol celebrar el
Solstici d'Hivern. Jo proposo sacrificar una
verge. Tot sigui per utilitzar el Fòrum per
quelcom.

Opinió en 140 caràcters
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Asseguren la continuïtat 
de les barques de pescadors

ESPAIS4El govern municipal
assegura que no té intenció de
destruir les barques de la platja
dels Pescadors, sinó que vol con-
servar aquelles que es puguin res-
taurar per tal de “museïtzar-les i
que la zona es converteixi en un
centre d’atracció per la ciutat”, se-
gons afirma el regidor de l’Àmbit
de Badalona Pròspera i Sosteni-
ble, Àlex Mañas.

Mañas ha fet aquestes decla-
racions després que dijous passat
l’Ajuntament presentés el seu
pla per al litoral badaloní, que in-
clou la reforma de la platja dels
Pescadors.  El document pre-
sentat per l’executiu de Sabater

recollia que el projecte de res-
tauració preveu la “retirada de les
barques deteriorades” i “la recu-
peració de tot l’espai de barques
com a zona de bany”. 

Això va provocar el rebuig de
Convergència, que acusava el
govern de voler treure les barques
de la platja. Fins i tot el president
del seu grup municipal, Ferran
Falcó, va impulsar una campan-
ya de recollida de firmes a través
de la plataforma change.org. Per
la seva banda el govern munici-
pal assegura que l’anunci de Ma-
ñas no és cap rectificació i que
sempre ha tingut la voluntat de
mantenir les barques.

Albiol deixa la Diputació
després de 16 anys

POLÍTICA4El regidor del PP de
Badalona i fins ara president del
grup popular a la Diputació de
Barcelona, Xavier Garcia-Albiol,
ha anunciat la seva renúncia al
càrrec de diputat provincial. Feia
16 anys que Albiol ocupava algun
càrrec a la Diputació, on va entrar
el 1999 i on ha exercit de porta-
veu i després de president del PP.

“La Diputació fa una gran
feina. Si no existís, s'hauria d'in-
ventar pel servei que dóna als
municipis”, va afirmar Albiol en
la sessió plenària del 26 de no-
vembre, en què va anunciar ofi-

cialment el seu comiat. D’altra
banda, l’exalcalde de Badalona
també va tenir paraules d'agraï-
ment per als diferents equips de
govern que hi ha hagut a la Di-
putació al llarg d'aquests quatre
últims mandats, i també per als
treballadors de la institució i la
resta de diputats.

A partir d’ara, Albiol serà re-
llevat al capdavant del grup po-
pular a l’ens provincial per Ma-
nuel Reyes, regidor de Castellde-
fels. El regidor de l’Ajuntament de
Barcelona, Javier Mulleras, serà
el diputat que el substituirà.

Els veïns volen que el servei de
pediatria es quedi a La Salut

SALUT4Les Associacions de
Veïns de Can Clarís, Verge de la
Salut i Juan Valera volen que el
servei de pediatria del CAP de la
Salut, que ara s’està oferint al CAP
de Gran Sol, torni al barri. La de-
cisió queda plasmada en un co-
municat firmat per les tres asso-
ciacions al qual ha tingut accés Lí-
nia Nord. En el comunicat, ex-
pliquen que la decisió és fruit del
debat amb els veïns, després de
conèixer els avantatges i des-

avantatges del manteniment de
la pediatria a Gran Sol o del seu
retorn a La Salut.

Ara caldrà esperar si la deci-
sió dels veïns força el canvi de
postura de l’Institut Català de la
Salut (ICS), que es plantejava el
trasllat definitiu del servei. L’ICS,
però, va assegurar que la decisió
final es consensuaria amb l’A-
juntament. Per la seva banda, el
consistori ha garantit que “esta-
rà al costat” dels veïns.

‘Companys de barri’ | Educació en la diversitat
L’Ajuntament organitza avui al matí al teatre Principal l’espectacle de titelles

Companys de barri, amb el suport de la Plataforma Deixem de Ser Invisibles i la
Plataforma 3D. L’objectiu és commemorar el Dia Internacional de les Persones

amb Discapacitat i potenciar l’educació en la diversitat i en la convivència. 

Els partits de l’oposició a l’Ajun-
tament ja han presentat les seves
al·legacions a la proposta d’orde-
nances fiscals que el govern de Do-
lors Sabater va presentar el 8
d’octubre. Després de gairebé dos
mesos de treball, el PP i el PSC han
presentat les seves propostes, que
sobretot se centren en noves bo-
nificacions de l’Impost de Béns
Immobles (IBI).  

En aquest sentit, el PP propo-
sa una rebaixa general d’un 10%
de l’IBI i bonificar el pagament d’a-
quest impost a les famílies en fun-
ció de la seva renda i no del
preu del seu habitatge. A més, els
populars també volen que els
propietaris de pisos que actual-
ment estan buits rebin una bo-
nificació si lloguen l’immoble a la
meitat del seu preu de mercat.

D’altra banda, el PSC vol que
l’Ajuntament bonifiqui l’IBI de les
famílies monoparentals i d’a-
quelles en les quals algun dels
seus membres estigui a l’atur. 

A més, els socialistes també
han presentat una al·legació per
rebaixar els preus de les escoles
bressol públiques. Concretament,
el PSC vol recuperar els preus an-
teriors al 2012. Aleshores les
quotes mensuals costaven 122

euros, mentre que ara s’han apu-
jat fins als 176.

POTENCIAR EL PETIT COMERÇ
Per la seva banda la Federació
d’Associacions de Comerciants
ha demanat que el govern apugi
l’IBI a les grans superfícies i el bai-
xi al comerç de proximitat. “Això
permetria dinamitzar la nostra
activitat”, argumenta el president
de la federació, Joaquín Nocete.

Les taxes als immobles han protagonitzat les propostes dels partits. Foto: Arxiu

L’IBI de pisos i comerços centra
les al·legacions a les ordenances
» PP i PSC proposen més bonificacions de l’Impost de Béns Immobles

» Els comerciants aposten per apujar-lo a les grans superfícies 

Redacció
BADALONA
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Ultimàtum de Voluntaris Bada-
lona al govern municipal de Do-
lors Sabater. Si abans del 9 de
desembre  l’entitat no rep 10.000
euros corresponents a la sub-
venció corresponent al 2015, dei-
xarà de col·laborar en les activitats
impulsades per l’Ajuntament. 

L’entitat ha escollit una data
especialment significativa, ja que
el dia 10 l’Ajuntament preveu ini-
ciar la campanya Nadal solida-
ri, cap nen sense joguina. Es
tracta d’una iniciativa que pro-
mou la recollida d’aliments i jo-
guines i que tradicionalment ha
comptat amb la col·laboració de
les associacions de veïns i co-
merciants de la ciutat, així com
d’altres entitats de la ciutat com
Voluntaris.

Els 10.000 euros reclamats
equivalen al 20% de la seva sub-
venció anual, que és de 50.000
euros. Fins ara l’entitat ja n’ha re-
but 15.000, i  la quantitat de-
mandada suposaria ingressar la
meitat de la subvenció del 2015.
“L’Ajuntament ens hauria d’ha-
ver ingressat la primera meitat
del pagament durant el primer

trimestre de  l’any”, assegura
Marc Prat, membre de l’entitat.

“FER PRESSIÓ”
De fet, Prat assegura que Volun-
taris es conformaria amb què el
govern es comprometés per es-
crit a pagar aquesta quantitat.
Uns diners que, segons ell mateix
assegura, no “necessiten” per
col·laborar en la campanya na-
dalenca. “Volem fer pressió a
l’Ajuntament per no perdre una
subvenció que ens correspon”,
afegeix Prat. De tota manera,
Voluntaris creu que si ells no par-

ticipen en la campanya, l’Ajun-
tament hauria de ser capaç de ti-
rar-la endavant igualment, ja
que es tracta d’una iniciativa de
caràcter municipal impulsada
pel consistori.

A més, Prat assegura que la
subvenció és l’últim escull que
impedeix la col·laboració de l’en-
titat amb l’Ajuntament. “Hem re-
nunciat momentàniament a la fi-
gura del coordinador pagat per
l’Ajuntament, i el govern muni-
cipal ja ens dóna suport admi-
nistratiu i logístic, tal com recla-
màvem”, conclou.

Voluntaris ha fet un ultimàtum al govern de Sabater. Foto: Voluntaris

Voluntaris exigeix la subvenció
per participar en el Nadal Solidari

EDUCACIÓ4El Sant Andreu de
Natzaret va obtenir un resultat
destacat en la seva participació en
el World Robotic Olympiad, un
certamen internacional de ro-
bòtica celebrat el primer cap de
setmana de novembre a Doha
(Qatar). El col·legi hi va ser re-
presentat a través del grup Nat-
zaret Àrea 7, l’espai extraescolar
del centre dedicat a aquest àmbit,
i va quedar classificat en 16a po-
sició de la categoria Open, entre
un total de 44 participants d’arreu
del món. 

Els alumnes van presentar al
concurs el projecte d’un robot
capaç de preveure erupcions vol-
càniques “La participació en el
certamen ha suposat un apre-
nentatge increïble per als alum-
nes”, assegura Anna Vilaró, res-
ponsable del grup Natzaret Àrea
7. Vilaró explica que els jutges van
felicitar els alumnes i considera
que potser l’únic que es podria ha-
ver millorat era la maqueta del
projecte. “Altres participants la te-
nien més elaborada”, recorda.

D’altra banda, més enllà del
resultat i l’aprenentatge científic,
Vilaró destaca el bagatge cultural
amb el qual han tornat els alum-
nes. “Han pogut relacionar-se
amb persones de 55 països dife-
rents”, assenyala.

Bon paper del
Sant Andreu a 
la World Robotic

Impulsen un nou
viver d’empreses
al BCIN

OCUPACIÓ4El govern municipal
ha impulsat la creació d’un viver
d’empreses a l’edifici del Bada-
lona Centre Internacional de Ne-
gocis (BCIN), al polígon de Les
Guixeres. L’objectiu, segons as-
segura l’executiu de Sabater, és
ajudar les persones de la ciutat
que vulguin emprendre algun
negoci. Així doncs, 6 dels 54 mò-
duls del BCIN es destinaran a
aquest viver. 

L’estada mínima que es re-
querirà a les empreses que s’hi
vulguin instal·lar serà de 6 mesos,
renovables mensualment fins a
un màxim de dos anys, amb un
lloguer de 227 euros al mes. “Vo-
lem que els emprenedors tin-
guin un espai assequible a la ciu-
tat on poder iniciar la seva acti-
vitat i no hagin de marxar a altres
municipis”, argumenta el regidor
de l’Àmbit de Badalona Pròspe-
ra i Sostenible, Àlex Mañas.

Redactor
BADALONA
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És l’última vegada que m’entrevis-
ten en aquest despatx [edifici mu-
nicipal El Viver].

A sí?
Sí, canvio de despatx. Me’n vaig a la
Casa de la Vila.

A què es deu el canvi?
Crec que és allà on em pertoca ser.
Al cor de la ciutat, on tot passa i
deixa de passar. On es fan les mani-
festacions. A prop dels ciutadans.

Un canvi més respecte a l’etapa
Albiol.
Bé, de fet tots els alcaldes anteriors
havien estat allà. Albiol va decidir
traslladar-se al Viver, però jo prefe-
reixo tornar a la plaça de la Vila.

Ja sigui al Viver o a la Casa de la
Vila, està satisfeta d’aquests pri-
mers mesos de feina al capdavant
de l’Ajuntament?
Sí. Òbviament, espero poder-ne
estar més quan porti més temps al
càrrec, perquè amb sis mesos no es
pot fer tot. Però crec que ja hem

aconseguit que la ciutadania senti
que forma part del govern de la ciu-
tat, hem transmès quines són les
nostres prioritats socials i hem co-
mençat a engegar canvis profunds.
Per tant, sí, estic satisfeta de la feina
feta fins ara.

“El nou govern serà de tots, també
dels que han votat el PP”.
[Somriu].

Són paraules seves extretes de l’en-
trevista que va concedir a aquest
mitjà quatre dies després de les
eleccions municipals del 24M. 
Ho recordo. Amb aquesta frase volia
resumir que el govern havia de ser
de tots. No podia ser sectari. Evi-
dentment, un no satisfà mai tot-
hom, però sí que tenim la voluntat
de governar per a tota la ciutat, per
al bé comú i sense excloure ningú.

Creu que fins ara ha estat així?
Sí, crec que ha estat així.

En aquella entrevista també deia
que volia poder governar la ciutat
“sòlidament”. Finalment el PSC va
quedar fora del govern i està fent
una oposició dura. Creu que això
pot variar en els pròxims mesos?
Bé, jo diria que en els últims Plens ja

ha variat una mica. També depèn del
tema. Penso que la prova de foc
seran els pressupostos. Aleshores
veurem si el PSC aposta fort per la
política progressista i fa costat a
aquesta línia de treball, que és un bé
per a la ciutat, o no. El que serà difícil
que canviï és la posició del PP, però
crec que el PSC ens ajudarà a tirar
endavant un projecte sòlidament
d’esquerres i a favor de la ciutadania.

Que es basa, ha dit vostè en més
d’una ocasió, en l’emergència so-
cial, la transparència i la participa-
ció ciutadana. S’ha fet prou fins
ara en aquests tres àmbits?
Crec que hem fet coses importants
en els tres àmbits, sí. En l’àmbit de l’e-
mergència social ens hem implicat
molt en el tema dels desnonaments.
A dia d’avui, tots els llançaments hi-
potecaris que han arribat a les nos-
tres mans els hem aturat. Això no

havia passat mai i ha estat possible
perquè hem sumat la feina que fan
les entitats com la PAH, el treball tèc-
nic del consistori i una clara voluntat
política de resoldre el problema.
Això no vol dir que no quedi feina
per fer. Hi ha molta altra gent que
ho passa malament i hem de seguir
dedicant-hi tots els esforços. Però
queda clar que aquesta és la nostra
prioritat. 

I pel que fa a la transparència i la
participació?
A finals de novembre tots els Con-
sells de Districte s’han posat en
marxa, hem incorporat la PAH d’una
manera sistemàtica a les taules de
treball d’habitatge, hem abordat
amb els veïns de la zona del port el
tema del canal... Tenim una interlo-
cució constant amb els agents so-
cials. Podem fer més? És clar. Encara
hem de posar en marxa els Consells
de la Mobilitat, el Consell de l’Habi-
tatge... Però en sis mesos hem fet ja
moltes actuacions en aquest sentit.
Com no pot ser d’altra manera, per-
què ens hi havíem compromès.

Un altre compromís que van ad-
quirir va ser el de realitzar una au-
ditoria del deute. Quan es farà?
Està en marxa. Però cal entendre

que els processos necessiten el seu
temps. Amb això no vull dir que nos-
altres ens escudarem en la burocrà-
cia. Tot el contrari. No llançarem la
tovallola. Però necessitem una mica
de marge.

S’entén, però el dia a dia pres-
siona. Per començar, per exemple,
ja es va trobar amb un dilema
sobre la taula: què fer amb el canal
del port. Finalment el tiraran en-
davant, però se sent còmode amb
aquest projecte heretat?
Aquest, com altres, són projectes
que vénen d’anys enrere. Segura-
ment nosaltres no l’hauríem impul-
sat, però ara tenim l’oportunitat de
millorar-lo en benefici de la ciutat. El
fet d’incloure-hi un procés partici-
patiu va en aquesta línia i també in-
tentarem que l’hotel que l’ha de
finançar respongui al model de ciu-
tat que volem. Un model que penso
que no ha de renunciar al potencial
que tenim, també turístic, i que no
estem explotant. Això sí, sempre des
d’un punt de vista de sostenibilitat i
fugint del turisme massiu. Creiem
que es pot aconseguir un equilibri.

Parlant d’herències rebudes, vostè
ens va avançar que l’Ajuntament
investigaria possibles rastres de

Dolors Sabater
Alcaldessa de Badalona

Text: A. Nadeu / A. Merino
Fotografia: Neus Marmol

“Crec que el PSC ens ajudarà a tirar endavant
un projecte sòlidament d’esquerres”

“Canvio de despatx.

Me’n vaig a la Casa

de la Vila. És allà 

on em pertoca ser”
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l’Operació Púnica al consistori. Han
trobat alguna cosa fins ara?
No. El que ens va preocupar més del
fet que el senyor Albiol s’hagués re-
unit amb aquella empresa era la pos-
sibilitat que ho hagués fet amb més i
que hagués fet favors que ens com-
prometessin. Hem anat trobant al-
tres coses, com ara molts contractes
que no estan regularitzats o deman-
des d’empreses que ens diuen que el
consistori els deu diners i no ho te-
níem controlat, però de moment no
hem trobat cap rastre de la Púnica.
Seguim amb la investigació.

També van dir que investigarien les
proves d’ascens de la Guàrdia Ur-
bana. Ja han començat a fer-ho?
Sí, ja ens hi hem posat. I deixin-me dir
que els primers interessats són els
mateixos integrants de la Guàrdia Ur-
bana, perquè malauradament el cos
ha estat protagonista de massa pàgi-
nes periodístiques en els darrers
temps, i no precisament en sentit po-
sitiu. Amb tot, estem treballant per es-
clarir totes les polèmiques al respecte.

Una altra herència que els ha dei-
xat Albiol és el compromís de
pagar un extra de productivitat a
la plantilla municipal, cosa que se-
gons vostès la llei no permet. Men-
trestant, els sindicats anuncien
mobilitzacions al respecte.
Sí, tot plegat és força complicat. Evi-
dentment, a mi m’agradaria que,
davant la solidesa dels arguments
que hem presentat nosaltres sobre
aquest tema, hi hagués prou sentit
comú per part dels sindicats i que
aquests posessin els interessos del
servei públic i de la ciutadania per
davant dels personals. 

La PSU i la UGT estan posant els
interessos personals per davant
dels col·lectius?
És clar, perquè el que ens estan de-
manant provocaria que l’Ajunta-
ment incorreria en una il·legalitat, i
això entenc que cap sindicat ho pot
defensar. En aquest sentit, penso
que nosaltres hem d’estar tranquils
i defensar amb fermesa la nostra po-
sició, perquè és lògica i raonable.

Un altre conflicte el tenen amb Vo-
luntaris Badalona, que no s’han
pres gens bé que l’Ajuntament
hagi deixat de pagar un coordina-
dor de l’entitat.
L’única discrepància que tenim
amb Voluntaris és aquesta. Però,
per molta pressió que es faci, no
tornarem a contractar el coordina-
dor amb diners de l’Ajuntament.
Això no té volta de full. Però, mal-
auradament, en aquest cas i en al-
tres l’oposició ha jugat un paper
deslleial i, en lloc de posicionar-se
amb actituds de coherència i sentit
comú en relació amb els interessos
de la ciutadania, ha apostat per
l’embolica que fa fort i la confusió
per desgastar el govern.

L’oposició ha polititzat el conflicte,
està dient?
Sí, totalment. Aquest conflicte es va
polititzar des del primer moment,
com s’ha intentat fer en la majoria
de temes. Però crec que hem de-
mostrat que, davant de tots els
fronts que ens ha anat obrint l’opo-
sició polititzant qualsevol tema que
la ciutadania planteja, hem tingut
la capacitat de posar al seu lloc els
problemes i trencar la utilització
política que se n’intentava fer.

Un tema que la ciutadania ha
plantejat, més concretament els
veïns de la Salut, és que no es tras-
lladi el servei de pediatria del seu
CAP. Malgrat això, sembla que
l’ICS té clar que s’ha de fer. I, men-
trestant, vostès estan al mig.
Nosaltres valorem que la proposta
de trasllat del servei de pediatria
del CAP de la Salut al de Llefià-Gran
Sol és correcta des d’un punt de
vista professional. No es tracta d’un
tema de retallades, tot el contrari.
Fins i tot hi ha un augment de pro-
fessionals. Però, malgrat tot, nosal-
tres donarem suport als veïns,

perquè aquest tipus de canvis no
es poden fer sense consens. Ente-
nem que encara hi ha marge de
negociació, però creiem que hem
d’estar al costat dels veïns.

Una altra reivindicació veïnal, en
aquest cas de la comunitat mu-
sulmana Al-Riduan, és la d’un
centre cultural islàmic a la Salut,
entre altres coses per combatre la
radicalització dels joves. S’atendrà
la petició?
La comunitat Al-Riduan tenia un
local que es va tancar perquè pre-
sentava deficiències i, davant

d’això, necessiten un altre local per
fer-hi les seves activitats culturals.
És lògic. I una entitat cultural islà-
mica, per part nostra i a diferència
de la discriminació i el tracte desi-
gualitari de l’anterior govern, tin-
drà els mateixos drets que
qualsevol altra entitat cultural que
treballa per la ciutat. Per tant, evi-
dentment els hem de donar res-
posta perquè puguin disposar
d’un espai per realitzar-hi activitats
culturals.

Tractar totes les entitats de la ma-
teixa manera és una de les seves
prioritats. També treballar conjun-
tament amb els altres municipis de
la comarca. Fins ara han mostrat
molt bona sintonia amb l’alcaldessa
de Santa Coloma, Núria Parlon.
Sí, i també amb l’alcalde de Sant
Adrià, Joan Callau. Però és cert que
amb l’alcaldessa Núria Parlon ja
hem tingut més intensitat de treball
conjunt i compartim bastant una
mirada sobre la política social a les
dues ciutats.

“La reprovació del Ple de Badalona
a Dolors Sabater pel debat nacional
és un error”. Són paraules de Parlon
a l’entrevista que recentment li va
fer Línia Nord.Què va pensar, quan
ho va llegir?
Vaig agrair la valentia política i la
sinceritat que va demostrar amb
aquesta afirmació i comparteixo
amb ella que el que se’m va fer va
ser absolutament desmesurat. A
banda que se’m va acusar de
coses que no eren certes, crec,
com va dir Núria Parlon, que a un
polític se’l pot reprovar si vulnera
drets, principis ètics o valors i va en
contra del bé comú. Però jo no
vaig vulnerar res de tot això i, per
tant, la vaig considerar una repro-
vació injusta.

Ha estat el moment polític més dur
que ha viscut fins ara?
No, perquè no em vaig sentir re-
provada per la ciutadania. I per a
mi, el que realment importa és el
que té veure amb la veritat polí-
tica. I la veritat política és al carrer.
És la gent la que m’ha de reprovar
o no. I al carrer jo no he sentit cap
mena de reprovació. Crec que tot
plegat va ser una postura política
de cara a la galeria, poca cosa
més. Amb tot, he de dir que no ho
vaig viure com un moment espe-
cialment dur.

Parlant de moments especials, en
vam viure un en sentit contrari fa
pocs dies a la cerimònia de clau-
sura del Filmets, quan Lluís LLach
va sortir a cantar l’Estaca després
que l’any passat fos censurada. Com
van convèncer-lo perquè ho fes?
[Somriu] Bé, personalment vaig par-
lar amb ell, precisament el dia de la
concentració en suport als imputats
pel 9N. Li vaig explicar què havia suc-
ceït l’any passat i la importància sim-
bòlica que havia tingut aquella acció
de censura per exemplificar el ta-
rannà de l’anterior govern. En aquest
sentit, li vaig traslladar el nostre desig
que enguany fos present a la ceri-
mònia de clausura del festival. Ell ho
va veure bé i, a partir d’aquí, jo no
sabia que sortiria a cantar. Això va ser
possible gràcies a la bona feina feta
des de Badalona Comunicació i, so-
bretot, fruit de la generositat de Lluís
Llach, que va entendre la importàn-
cia d’un gest així per escenificar el
canvi que s’ha produït a la ciutat.

No sé si va tenir l’oportunitat de
parlar amb Llach, ara diputat, sobre
tot el que està passant aquests dies
i la manca d’acord entre Junts pel Sí
i la CUP per investir un president.
Com ho veu tot plegat? Vostè in-
vestiria Mas?
Com a alcaldessa de Badalona no
donaré la meva opinió al respecte.
En tot cas, sí que puc dir que espero
que aviat s’arribi a un acord i que
aquest sigui el més fidel possible a
la voluntat dels votants expressada
a les urnes. Entenc que la situació és
molt complexa, però jo sincera-
ment confio que la responsabilitat
de tothom acabarà desembocant
en una solució òptima per tirar en-
davant. Personalment, no m’agra-
daria gens que s’hagin de celebrar
unes noves eleccions. Crec que cal
prioritzar el que uneix més que el
que separa: l’objectiu comú. Així ho
hem fet nosaltres aquí a Badalona.

En aquella entrevista que li citàvem
al principi ens deia que vostès vo-
lien “construir la República Cata-
lana des dels barris”. A hores d’ara,
aquesta república està més a prop
o més lluny que al maig passat?
[Pensa] Crec que està més a prop
des del punt de vista que el debat
sobre la independència està més al
carrer. El que sí que hem aconseguit
tots plegats amb el procés és que
aquest debat hagi sortit dels salons
polítics i s’hagi instal·lat al carrer.

–Com veu la manca d’acord entre 
Junts pel Sí i la CUP? Vostè investiria Mas?

“Agraeixo la valentia

política i la sinceritat

de Parlon quan va 

titllar d’error la 

meva reprovació”

–Sobre això no opino com a alcaldessa. 
Però espero que aviat s’arribi a un acord.
Crec que cal prioritzar el que uneix més 
que el que separa: l’objectiu comú. 
Així ho hem fet nosaltres a Badalona.
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La lluita contra la línia de Molt
Alta Tensió (MAT) a Santa Co-
loma podria fer pròximament un
pas endavant. I és que la Fede-
ració d’Associacions de Veïns
de Santa Coloma (FAVGRAM)
es planteja convocar de nou mo-
bilitzacions en contra d’aquesta
infraestructura i de la subestació
que vol instal·lar Red Eléctrica
Española (REE) al municipi, se-
gons ha confirmat el president de
la FAVGRAM, Tomás Fernández
a Línia Nord. “L’Ajuntament
està fent tot el que pot legalment,
però potser cal alguna cosa més
per fer canviar la voluntat dels
que manen”, argumenta Fer-
nández. “L’altra opció és que el
govern espanyol canviï després
del 20 de desembre”, afegeix.

ESTUDI MEDIAMBIENTAL
Els veïns han adoptat aquesta
posició després que ni el Minis-
teri de Medi Ambient ni REE ha-
gin tingut en compte, de mo-
ment, la demanda de l’Ajunta-
ment perquè l’empresa realitzi
un estudi d’impacte ambiental
en profunditat per avaluar les
afectacions del pas de la MAT pel
municipi, sobretot als barris de
Les Oliveres i Can Franquesa.

En aquest sentit, el consisto-
ri ha presentat dos estudis peri-
cials que incideixen en la neces-
sitat de realitzar aquest estudi
profund, un elaborat pel mateix
Ajuntament i l’altre per l’Àrea
Metropolitana de Barcelona. A
banda dels estudis, l’adminis-

tració també ha entregat un es-
crit d'al·legacions, en el qual es
demana que es consulti al terri-
tori afectat. A més, recull la car-
ta d'emplaçament de la Comu-
nitat Europea a l’Estat espanyol,
en la qual li sol·licita una ava-
luació ambiental del projecte.

Aquesta documentació, ja
entregada al govern espanyol, va
ser lliurada la setmana passada
als representants de la FAV-
GRAM i de la Plataforma en
Defensa de la Serra Marina i Can
Zam, en el marc d’una reunió ce-
lebrada a l’Ajuntament. “Les
al·legacions presentades pel con-
sistori tenen el nostre suport
complet”, assegura Pep Palacio,
membre de la plataforma. A
més, Palacio celebra que l’A-
juntament decidís entregar tota
la informació sobre els passos ju-
rídics que està realitzant a la pla-
taforma i a la FAVGRAM. “Hi ha
hagut moments, com durant la
lluita unitària realitzada el 2012,
en què ens informaven de tot,

però això no ha estat així sem-
pre”, considera.

A L’ESPERA D’EUROPA
Pel que fa als rèdits que es poden
aconseguir a través de mobilit-
zacions, Fernández es mostra
optimista. “En el seu moment
van ser útils perquè vam acon-
seguir parar alguns avenços que
es volien fer amb la MAT”, re-
corda. De fet, les mobilitzacions
impulsades per la FAVGRAM,
sobretot pels veïns residents a Les
Oliveres i Can Franquesa, van re-
duir la seva freqüència després
que la Comissió Europea establís
el juliol de 2013 que la instal·la-
ció de la MAT requeria l’elabo-
ració d’un estudi d’impacte am-
biental.

Ara, davant la voluntat de
REE de fer aquest estudi de ma-
nera simplificada, la pilota torna
a estar a la teulada de la Comis-
sió Europea. “Si aproven l’estu-
di presentat per REE tindrem un
problema”, conclou Fernández.

Veïns de Santa Coloma en una mobilització contra la MAT. Foto: Twitter

Els veïns estudien fer noves
mobilitzacions contra la MAT

» Les associacions es plantegen sortir al carrer si la via legal es paralitza
» L’Ajuntament continua exigint un estudi ambiental en profunditat

El Ple reclama a la Generalitat 
les beques menjador

POLÍTICA4El Ple Municipal va
exigir a la Generalitat, en la ses-
sió celebrada el 30 de novembre,
que habiliti les partides pressu-
postàries necessàries perquè es
puguin atorgar pel curs actual les
beques menjador, per tal de ga-
rantir un àpat equilibrat al dia a
tots els infants en situació de
vulnerabilitat i, d’aquesta mane-
ra, donar resposta a les sol·licituds
rebudes pels serveis socials locals. 

Tots els grups municipals
(PSC. SOM Gramenet, Ciuta-
dans, Gent d’Esquerres i Partit Po-
pular) van aprovar de forma unà-
nime una moció en aquest sentit.

D’altra banda, el Ple també va
aprovar dilluns una declaració

institucional de suport al paper
dels municipis en la cimera del cli-
ma COP21, que se celebra a París
fins a l’11 de desembre, i que en-
tre altres qüestions té com a ob-
jectiu la reducció de les emis-
sions de diòxid de carboni, un
augment de l’eficiència energè-
tic i potenciar l’ús de les energies
renovables.

A més, el Ple va aprovar una
altra declaració institucional de re-
buig al terrorisme, la guerra, el ji-
hadisme, el feixisme i la retallada
de llibertats. El text també insta
la Generalitat,  el govern de l’Es-
tat i la Unió Europea a tenir en
compte l’opinió dels ens locals  en
les polítiques internacionals.

‘Som 27 i més’  vol l’absolució
d’un regidor de SOM

TRIBUNALS4El 17 d’abril de
2013 un grup d’estudiants, pro-
fessors i personal d’administra-
ció de la Universitat Autònoma
de Barcelona (UAB) va ocupar el
rectorat del centre per demanar
que la universitat complís dues
mocions aprovades al claustre. La
primera, desobeir la pujada de ta-
xes del 66%. La segona, que s'es-
tablissin títols especials de trans-
port públic pels estudiants de la
UAB.

L’ocupació va acabar amb la
denúncia de la universitat a 25 es-
tudiants, entre els quals l’actual

regidor de SOM Gramenet, Oriol
Corral, un treballador d’admi-
nistració i serveis i un professor.

En aquest sentit, la campan-
ya Som 27 i més reivindica l’o-
cupació del rectorat com a “intent
de fer prevaldre la democràcia
per sobre de les mesures d'aus-
teritat imposades per la Genera-
litat”, reclama a la UAB que reti-
ri la seva personificació en la
causa judicial i exigeix l’absolu-
ció de tots els encausats.

Paral·lelament, la iniciativa ha
habilitat un registre d’autoin-
culpacions a la seva pàgina web.

Drets Humans | Ciutats per la vida
Santa Coloma es va adherir aquest dilluns 30 de novembre a la iniciativa Ciutats per
la vida/Ciutats contra la pena de mort, per la qual diversos pobles i ciutats d’arreu
del món van il·luminar llocs representatius del seu territori en senyal de reivindica-

ció. En el cas de Santa Coloma es va il·luminar la façana de l’Ajuntament.

Andreu Merino
SANTA COLOMA
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Quintillà (esquerra) celebrant la revalidació de l’estrella. Foto: Twitter

El restaurant Lluerna manté 
la seva estrella Michelin

FOTOGRAFIA4Recordar els
bombardejos nuclears patits per
les ciutats japoneses per Hiros-
hima i Nagasaki el 1945 i veure
quina és la seva realitat actual-
ment. Aquest és l’objectiu de
l’exposició Hiroshima i Naga-
saki, els únics atacs atòmics de
la història, una mostra d’imat-
ges del fotògraf Lucas Vallecillos
que es va inaugurar dimarts al
Centre Cívic Riu.

L’exposició s’emmarca en el
cicle  Diaris de viatges, impulsat
per l’Ajuntament, i mostra dues
parts diferenciades. En la pri-
mera, recull el testimoni de vuit
supervivents dels bombardejos,
anomenats hibakusha, mentre
que la segona és un retrat actual
de les dues ciutats, estigmatit-
zades pel record de les bombes.

Hiroshima i
Nagasaki, al
Centre Cívic Riu

CULTURA4Demà a les nou del
vespre el Teatre Sagarra acolli-
rà  Federico García, un espec-
tacle que es presenta com un do-
cudrama multidisciplinar de l’o-
bra de Lorca, sota la direcció de
Pep Tosar. I és que el muntatge
es construeix a partir d’una com-
binació i interacció de música,
dansa i textos que s’uneixen a
partir d’un viatge en tren que
exerceix d’eix narratiu. 

El mateix Tosar puja a l’es-
cenari per recitar diversos textos
del poeta, acompanyat del gui-
tarrista Jesús Guerrero, el ballarí
Jesús Carmona i la cantant Alba
Carmona. Tot plegat mentre el
tren avança entre el seu origen,
Madrid, i el seu destí, Granada,
ciutat on el poeta va ser assassi-
nat per l’exèrcit franquista. 

L’essència de
Lorca arriba al
Teatre Sagarra

Santa Coloma continuarà apa-
reixent al mapa gastronòmic in-
ternacional un any més, després
que el restaurant Lluerna hagi
mantingut la seva estrella Mi-
chelin. I és que el restaurant del
xef Víctor Quintillà, propietari
de l’establiment des del 2001, ha
estat reconegut amb aquesta dis-
tinció, després que la Guia Mi-
chelin d’Espanya i Portugal fes pú-
blics el passat 25 de novembre els
noms dels restaurants als quals

atorgava les estrelles per al 2016
a tota la península Ibèrica. En-
guany, el Lluerna serà l’únic res-
taurant del Barcelonès Nord re-
conegut amb aquesta distinció.

Un premi que té un mèrit
afegit en el cas del Lluerna, ja que
l’establiment ostentarà l’estrella
per quart any consecutiu. 

SLOW FOOD I PROXIMITAT
Lògicament l’alegria s’ha ins-
tal·lat als fogons del Lluerna, tot
i que Quintillà vol tocar de peus
a terra. “La nostra meta no és ob-
tenir premis, sinó que el client
surti satisfet”, assegura en de-
claracions a Línia Nord.

A més, el xef considera que la
renovació de l’estrella Michelin no
suposa cap pressió afegida. “Sem-
pre ens ho hem pres com una
sort”, explica el líder d’un equip de
cuina que ha mantingut el bloc
des que el restaurant va rebre la
primera estrella el 2013. Quinti-
llà també creu que el jurat de la
Guia Michelin ha tingut en comp-
te l’aposta del Lluerna per l’slow
food i els productes de proximi-
tat. “Sempre treballem amb pro-
ductes ecològics del nostre entorn,
com la Serralada Marina”, expli-
ca el xef. “Això ens permet reno-
var la carta cada tres mesos se-
gons la temporalitat”, conclou.

Redacció
SANTA COLOMA
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Els Mossos d’Esquadra no im-
pulsaran cap canvi en relació al
seu desplegament a La Mina. La
policia catalana va rebre crítiques
per part de la Plataforma d’Enti-
tats i Veïns del barri, tal com va
publicar Línia Nord, després de
la macrooperació policial anti-
droga realitzada el 23 de no-
vembre a 15 municipis catalans i
que va tenir La Mina com a epi-
centre. Ara, els Mossos defensen
l’operatiu policial, tot i conside-
rar “respectables” les valoracions
dels veïns. “Treballem cada dia al
barri, però de vegades hi ha in-
vestigacions llargues per les quals
es necessita un macrooperatiu,
com en aquest cas”, argumenta el
sots cap de districte de la Co-

missaria de Sant Adrià, Isidre
Rabassa.

Així doncs, la policia defuig el
qualificatiu de “show policial”
que els veïns van fer de l’opera-
tiu antidroga. En aquest sentit,
Rabassa defensa el sistema de pa-
trullatge establert al barri, que se-
gons explica és tant reactiu com
preventiu. A més, Rabassa asse-

gura que els Mossos treballen
conjuntament amb les associa-
cions de veïns, el centre cultural
gitano o la mateixa plataforma,
sobre les estratègies a aplicar en
àmbits com la seguretat.

D’altra banda, els Mossos
confirmen que, per ara, no faran
patrullatge conjunt amb la Poli-
cia Local.

Imatge de la macrooperació del 23 de novembre. Foto: Mossos

Els Mossos no modificaran 
el seu desplegament a La Mina

» La policia catalana defensa la utilitat de la macrooperació antidroga
després de rebre crítiques de la Plataforma d’Entitats i Veïns del barri

El Ple aprova accelerar la
protecció de les xemeneies

PATRIMONI4L’Ajuntament ac-
celerarà la tramitació de l'expe-
dient de declaració de Bé Cultu-
ral (BCIL) del que queda de l’an-
tiga central tèrmica del munici-
pi, principalment les tres xeme-
neies i l’edifici de turbines. Al-
menys aquest és el compromís
adquirit pel Ple Municipal, que va
aprovar una moció presentada
per la Plataforma per la Conser-
vació de les Tres Xemeneies que
incloïa aquest punt. El text va re-
bre els suports de tots els grups

municipals a excepció del PP, que
es va abstenir.

D’altra banda, la moció tam-
bé preveu la “immediata convo-
catòria” de la Comissió Ciutada-
na de Treball del Front Litoral,
que ha de servir per decidir el fu-
tur urbanístic de la zona de les
tres xemeneies. A més el Ple
també va donar llum verda al re-
queriment perquè l’Ajuntament
faci pública la informació que té
previst presentar a Endesa sobre
el planejament del front litoral.

Auditoria dels pavellons amb
vistes a la remunicipalització

EQUIPAMENTS4El Ple Municipal
ha aprovat encarregar una audi-
toria dels comptes dels polies-
portius Besòs i Marina-Besòs en
un màxim de 5 mesos, després
que ERC presentés una moció en
aquest sentit el 30 de novembre.

El text reclama que l’Ajunta-
ment encarregui auditories ex-
ternes dels dos equipaments, de
titularitat municipal però gestio-
nats per operadors privats. La pe-
tició d’ERC s’emmarca dins la vo-
luntat del partit d’apostar per la
seva remunicipalització. “Per això

necessitem veure els comptes i sa-
ber si és factible”, argumenta el re-
gidor d’ERC, Rubén Arenas.

De tota manera, l’Ajuntament
no té capacitat per exigir als ope-
radors la realització de les audi-
tories. “A més, cap dels dos po-
liesportius està presentant els
seus comptes a l’Ajuntament, tal
com preveu el plec de condicions
pactat amb el consistori”, afe-
geix Arenas. Els republicans con-
fien en el compliment de la mo-
ció, però no descarten alternati-
ves com el rescat de la concessió.

Premis | Travessa de 52 mil euros
A La Quiniela del 25 de novembre, corresponent a la 23a jornada, es va validar

una butlleta premiada de Categoria Especial 15 encerts al local 15 del centre co-
mercial Alcampo de l’Avinguda de la Platja. L’encertant s’ha endut un premi de

52.692,73 euros. Només va haver-hi tres encertants més arreu de l’estat. 

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

L’oposició critica la comissió 
de seguiment de Marina Besòs

POLÍTICA4L’oposició es mostra
crítica amb el funcionament de la
comissió de seguiment del cas
Marina Besòs impulsada per l’A-
juntament. Ciutadans i Sant Adrià
en Comú s’han mostrat descon-
certats davant l’anunci fet per la re-
gidora de Promoció Social, Filo
Cañete, en el Ple del 30 de no-
vembre. Cañete va comunicar
que les dues sessions de la co-
missió pendents de realitzar es
duran a terme un cop hi hagi al-
guna sentència en ferm en el
marc del judici sobre la concessió
de les carpes de Marina Besòs a
l’empresa Gimesport, que està en
fase d’instrucció als jutjats de
Badalona. En la primera d’a-
questes dues sessions, els grups
municipals havien de proposar les

persones que volien fer compa-
rèixer a la comissió.

Per una banda, Ciutadans ad-
met que li “grinyola” la notifica-
ció del govern. “Hem de revisar
l’acta de constitució de la comis-
sió per assegurar-nos que aques-
ta condició ja estava reflectida”,
explica el regidor Pedro Sánchez.
Una revisió que també vol fer el
grup de Sant Adrià en Comú. 

Pel que fa a Iniciativa, els
ecosocialistes asseguren que des
de l’inici la comissió ja preveia no
convocar compareixences fins
que hi hagués alguna sentència en
ferm. Per això mateix, consideren
que el treball d ‘aquesta és poc útil
i reclamen que el consistori tre-
balli per definir els nous usos de
les carpes Marina Besòs.
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L’ús d’Internet posa punt final
al cicle d’activitats formatives
FORMACIÓ4El cicle d’activi-
tats de formació educativa, im-
pulsat per l’Ajuntament i la Di-
putació, arriba avui al seu punt
final amb una xerrada sobre la
utilització d’Internet i diverses
xarxes socials. L’objectiu de la
conferència és oferir a les famí-
lies estratègies per tal que els in-
fants, però també els adults,
puguin fer una utilització òpti-
ma dels recursos tecnològics
que tenen a l’abast, però també
fixant-se en la manera per la
qual aquesta utilització pot es-
devenir més segura per a ells i
per al seu entorn immediat.
L’acte es durà a terme a l’Insti-

tut Thalassa, començarà a dos
quarts de sis de la tarda i fina-
litzarà a les nou del vespre. Les
places per participar-hi són li-
mitades.

La xerrada sobre la utilitza-
ció segura d’Internet i les xarxes
socials servirà per clausurar el
cicle d’activitats de formació
educativa, inaugurat el 19 d’oc-
tubre amb la xerrada Educar
sense cridar, que es va realitzar
a l’Escola Marina.

Més tard el cicle, de perio-
dicitat mensual, va acollir la
conferència Hi ha pares i mares
perfectes el 18 de novembre a
l’Escola Salvador Espriu.

El Nadal comença avui a Mont-
gat amb la tradicional encesa de
llums a les set de la tarda. En-
guany s'han instal·lat un total de
82 motius decoratius i s'han de-
corat 23 arbres amb garlandes a
les vies urbanes principals, places
i zones comercials del municipi.
A més, s'ha col·locat un arbre da-
vant l'església de Sant Joan i un
guarniment a la plaça d'Alcanar,
on tindrà lloc l’acte d’encesa de
llums.

Més enllà de la il·luminació, ja
ha començat el compte enrere per
a la Fira de Nadal, que se cele-
brarà el 13 de desembre al Parc
del Tramvia. Un cop finalitzat el
període d’inscripcions, han estat
un centenar els interessats en
muntar una parada en aquest es-
deveniment, tot i que la xifra de-
finitiva d’expositors encara està
per confirmar. Segons l’àrea de
Promoció Econòmica de l’Ajun-

tament, s’ha registrat una de-
manda superior per part d’entitats
en relació a anteriors edicions.
D’altra banda, el 60% dels inte-
ressats són de Montgat, fet que el
consistori valora positivament.

ACTIVITATS INFANTILS
El dia 13 la Fira de Nadal s’ins-
tal·larà al Parc del Tramvia des de

les deu del matí fins a les dues de
la tarda. A banda de les parades
de comerciants, entitats i parti-
culars, també s’organitzaran ta-
llers i es vendran productes ar-
tesans. A més, enguany hi haurà
una programació més àmplia
d’activitats infantils, a través de les
quals l’Ajuntament confia atreu-
re més visitants.

Imatge d’arxiu de la Fira de Nadal. Foto: Arxiu

El municipi ja escalfa motors 
de cara a les festes de Nadal

Biblioteca | L’art de transformar la ment
La Biblioteca Tirant lo Blanc acollirà avui a dos quarts de set de la tarda la

xerrada L’art de transformar la ment, a càrrec de la llicenciada en medicina
i cirurgia per la UAB, Rosa Casafont. L’acte s’emmarca en el cicle de confe-

rències organitzades al municipi per l’aula d’extensió universitària TIMO.

Redacció
MONTGAT
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L’Ajuntament congelarà les
tarifes de la piscina municipal
EQUIPAMENTS4El Ple Munici-
pal ha aprovat congelar diverses
tarifes del complex esportiu
Duet Sports Jordi Marí, entre les
quals hi ha els abonaments i
cursets per a escoles, siguin ex-
traescolars o en horari lectiu, i els
cursets de natació per a adults.

En canvi, el 2016 comença-
rà amb un augment de la ma-
trícula, que passarà a costar 30
euros, així com de diversos ser-
veis com els tractaments de fit-
ness o les classes de pàdel. D’al-
tra banda, el govern municipal
ha defensat que les persones
empadronades al municipi se-

guiran tenint un descompte del
10% en els preus del complex.

Tots els grups han votat a fa-
vor de la proposta, excepte Junts
per Tiana, que ha criticat la con-
gelació de tarifes, ja que al seu
entendre aquestes haurien d’a-
baixar-se. “Els preus del Duet no
són els d’un gimnàs municipal i
fins i tot estan per sobre dels
preus de mercat”, ha assegurat el
seu portaveu, Isaac Salvatierra.

En aquest sentit el grup de
l’oposició reclama una auditoria
dels comptes del complex es-
portiu i l’establiment de “preus
populars”.

La constitució del Consell Muni-
cipal de Cultura la setmana pas-
sada va donar el tret de sortida al
projecte de redefinició del model
cultural de Tiana. El consell pre-
tén ser, segons l’Ajuntament, un
punt de trobada entre el govern
municipal, la resta de partits po-
lítics, les entitats culturals i els
veïns, amb l’objectiu de “reforçar
i potenciar la cultura al poble”.

En aquest sentit, la meta final
del consell és l’elaboració de l’a-
nomenat Llibre blanc de la cul-
tura, que defineixi un full de ruta
cultural per Tiana. Abans però, se-
gons la regidora de Cultura ,Nú-
ria Blasco, és necessari fer una
diagnosi de la realitat cultural
del municipi, a través del treball
en xarxa amb les entitats i també
de la consultora Civis, contracta-
da per l’Ajuntament per tal de dis-
senyar una estratègia de dina-
mització cultural.

En la seva constitució, el con-
sell va reunir diverses entitats del
poble, com la Societat Recreati-
va els Nou Pins, l’Agrupació Ar-
tística el Casal, la Colla de Dia-
bles Trempera Nostramu, Des-
corxats, l’ AEiG Roger de Flor,
l’Aula d’Extensió Universitària,
els Amics de la Cartoixa, la Jo-
ventut Tianenca, l’Associació de
Veïns Virreina, l’AMPA Tiziana,
l’AMPA de l’Institut Tiana, l'A-
grupació Amics de la Sardana de

Tiana, la Societat Gastronòmica
i Bandebolit.

TALLERS PARTICIPATIUS
El Consell Municipal també per-
segueix la participació dels veïns
que no participin en cap entitat.
Per això s’impulsaran tallers par-
ticipatius, el primer dels quals es
durà a terme el 16 de desembre i
servirà perquè les entitats tia-
nenques expliquin quin és el seu
estat actual.

El Consell de Cultura va constituir-se el 24 de novembre. Foto: Ajuntament

El poble comença la redefinició
del seu model cultural

L’Escorxador | Corresponsals d’institut
L’Ajuntament de Tiana organitza avui a les 5 de la tarda una jornada de formació
de corresponsals d’institut. Aquesta figura és l’encarregada de fer una recopilació
d’informació, normalment al Punt d’informació juvenil, amb l’objectiu de dur-la

al seu centre educatiu per a fer-la arribar a la resta dels seus companys.

Redacció
TIANA
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Acaba el Gran Recapte amb
bones xifres de recollida

SOLIDARITAT4El Gran Recap-
te d’aliments, organitzat pel
Banc d’Aliments arreu de Cata-
lunya el 27 i el 28 de novembre,
ha registrat una alta participació
a Badalona i Santa Coloma. Els
diferents punts de recapte esta-
blerts als dos municipis han re-
collit 80 tones d’aliments, 60 a
Badalona i 20 a Santa Coloma,
la qual cosa supera els registres
aconseguits en l’edició de l’any
passat.

SENSACIÓ AGREDOLÇA
Els responsables del Gran re-
capte fan una bona valoració de
l’acollida que la iniciativa ha

aconseguit a la comarca. “Pen-
sàvem que la gent estaria més
saturada per esdeveniments so-
lidaris”, assegura el delegat del
Gran Recapte a Badalona i Sanat
Coloma, Gustau Ballester.

Tot i això, Ballester admet
que el balanç podria ser millor.
I és que enguany el Banc d’Ali-
ments havia instal·lat el doble de
punts de recollida als dos mu-
nicipis, i l’augment dels ali-
ments recollits no ha estat di-
rectament proporcional. “No
hem recollit el doble d’aliments,
sinó que hem registrat un aug-
ment que se situa entre un 10 o
un 15%”, explica Ballester.

Badalona i Santa Coloma s’han
involucrat enguany en el Dia
Mundial de lluita contra la Sida,
commemorat l’1 de desembre, i
que té com a objectiu treballar per
conscienciar sobre la prevenció
del virus, així com eradicar la dis-
criminació de les persones que
viuen amb VIH i demanar l’im-
puls de polítiques per promoure
els canvis socials,  i administratius
que contribueixin a millorar les
condicions de vida d’aquestes
persones.

En el cas de Badalona di-
marts es va dur a terme el gruix
dels actes commemoratius, or-
ganitzats per l’Ajuntament, la
Fundació VIH-da, la Plataforma
Unitària Comitè 1r de desembre
i l’Associació d’intervenció co-
munitària en drogues (Asau-
pam), que agrupa a 24 entitats.

Entre altres propostes, els
responsables de la iniciativa van

instal·lar dimarts un estand in-
formatiu sobre la Sida a la Pla-
ça de la Vila, on s’oferia la pos-
sibilitat de fer-se la prova de de-
tecció del virus i es va repartir
material preventiu. D’altra ban-
da, al vespre es va llegir el ma-
nifest del Dia Internacional i a la
Plaça de la Vila els participants
de la jornada van formar un
llaç vermell amb espelmes da-
vant l’edifici de l’ajuntament,
que per primera vegada es va
il·luminar de rosa.

Per la seva banda, a Santa Co-
loma el Dia Internacional s’ha
commemorat amb el lema “No ho
deixis en mas de l’atzar”. Di-
marts es van repartir fullets in-
formatius, llaços vermells i pre-
servatius als instituts de secun-
dària i en altres equipaments
municipals, 500 joves han assis-
tit a la representació de les obres
Que sí, vida! i Sense pressió, en
les quals es fomenta l’ús del pre-
servatiu, i tècnics del municipi
han muntat parades informatives. 

Imatge de l’acte celebrat a Badalona. Foto: Twitter

La comarca commemora el Dia
Mundial de lluita contra la Sida

Campanya | Adopcions d’animals
El Consell Comarcal del Barcelonès i els Ajuntaments de Badalona, Santa Coloma de

Gramenet i Sant Adrià de Besòs impulsen la campanya Adopta’m, amb l’objectiu de po-
tenciar l’adopció d’animals de companyia que actualment estan acollits al Centre Co-

marcal d’Atenció d’Animals de Companyia. La campanya s’allargarà fins al 31 de gener.

Redacció
BARCELONÈS NORD
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Tot va començar amb una polè-
mica roda de premsa on l’exal-
calde García Albiol va assegurar
que feia anys que Badalona “no te-
nia un Nadal tan trist i gris” com
el d’enguany, unes crítiques a les
quals s’ha afegit el cap de files so-
cialista, Àlex Pastor. Albiol, a
més, lamentava l’absència de l’ar-
bre de Nadal a la plaça de la Vila. 

A més, fa poc es va conèixer
que l’Ajuntament no finançarà el
50% de l’enllumenat nadalenc
dels eixos comercials com es feia
fins ara perquè no hi ha cap par-
tida específica destinada. “Això és
un gran perjudici per al comerç de
proximitat i per a la ciutat”, afir-
ma a Línia Nord Joaquín Noce-
te, president de la Federació d’As-
sociacions de Comerciants de Ba-
dalona, que explica que els llums
de Nadal “no només dinamitzen
el comerç, sinó que fan que els ciu-
tadans estiguin més a gust”.

“Aquest és un important ajut”, afe-
geix Nocete, perquè “els pressu-
postos d’una associació de boti-
guers no només es dediquen als
llums, hi ha més coses”. De mo-
ment, només tres eixos de la ciu-
tat han pogut posar il·luminació:
la Salut, el Progrés i Badacentre. 

Des del govern municipal han
explicat a aquesta publicació que
no han pogut trobar cap espònsor
per ajudar a finançar els llums i
han afirmat que encara estan pa-
gant els llums de Nadal de l’any
passat, fet pel qual lamenten les
declaracions d’Albiol sobre la
“tristesa” del Nadal d’enguany.

El portaveu del grup popular,

Juan Fernández, ha sortit al pas
d’aquesta afirmació i ha dit que
“l’absència de llums es deu a la in-
competència del govern, que en
set mesos no ha trobat cap es-
pònsor”, i ha argumentat que les
factures de la instal·lació dels
llums de 2014 s’estan pagant
ara amb “uns diners que el con-
sistori ja va rebre l’any passat d’u-
na empresa patrocinadora”.

Sigui com sigui, el tinent d’al-
calde de Badalona Pròspera i
Sostenible, Àlex Mañas, s’ha com-
promès de cara a l’any que ve a
buscar “línies de suport econò-
mic” per ajudar els eixos comer-
cials a col·locar enllumenat. 

Picabaralla entre consistori i PP
de Badalona pels llums de Nadal
F. Javier Rodríguez
BADALONA

Botiguers i paradistes dels
mercats de Badalona, units

BADALONA4El comerç badalo-
ní fa un pas endavant per tenir
una sola veu davant les admi-
nistracions. I és que la Federació
de Mercats Municipals s’ha unit
a la Federació d’Associacions de
Comerciants. 

D’aquesta manera, tot el co-
merç quedarà agrupat sota la
Federació d’Associacions de Co-
merciants, cosa que permetrà
els botiguers tenir “més força” i

estar “millor representats”. “Els
mercats són també petit comerç”,
explica Joaquín Nocete, president
de la Federació d’Associacions de
Comerciants, que recorda que
l’entitat que presideix “sempre ha
defensat els paradistes”. 

En aquesta línia es mou el pre-
sident de la Federació de Mercats,
Josep Gil, que considera “molt po-
sitiu” un acord important per
“vincular tots els botiguers locals”.

Els comerciants de Montgat 
es resignen al Mercadona 

MONTGAT4Ja no hi ha marxa
enrere. El passat dissabte es va
col·locar la primera pedra del fu-
tur Mercat de Montgat, un equi-
pament on s’hi instal·larà un
Mercadona, un projecte que ja en
el seu dia no va ser ben rebut pels
botiguers locals i que ara, un
cop les obres estan en marxa,
veuen “molt difícil que s’aturi”. 

En aquest sentit, des de l’As-
sociació de Comerços i Serveis de
Montgat (ACISM) afirmen a Lí-

nia Nordque intentaran que l’a-
rribada del Mercadona “sigui el
menys lesiva possible” per als
seus interessos per tal que “to-
thom en pugui sortir el més be-
neficiat possible”. 

La principal crítica dels boti-
guers, que ja fa un any van posi-
cionar-se en contra de l’arribada
de la marca valenciana, és que la
superfície no s’ubicarà al centre
del municipi i, per tant, “s’em-
portarà la gent als afores”.

Badalona | Presenten el contenciós contra el Mercadona a Pomar
La Federació d’Associacions de Comerciants va presentar dilluns el contenciós administratiu contra l’operació 

urbanística que permetrà instal·lar un Mercadona a Pomar, una acció que els botiguers reiteren que “no només 
perjudica el comerç, sinó a tota la ciutat”. A més, des de la federació han remarcat que la demanda no és “ni 

contra la Penya ni contra el consistori”, sinó contra la Generalitat, que és “qui va donar el vistiplau al projecte”. 

Enllumenat nadalenc de la Salut. Foto: Passeig de la Salut
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L’Snatt’s Sant Adrià perd el
segon partit de la temporada
SANT ADRIÀ4Segona derrota
del curs. L’Snatt’s Sant Adrià va
caure dissabte passat al pavelló
Antonio Magariños contra l’Es-
tudiantes (69-61). Les madrilen-
yes no van donar cap opció de vic-
tòria a les de Jordi Vizcaíno.

Les liles no es van trobar cò-
modes sobre la pista i les estu-
diantils van aprofitar aquesta cir-
cumstància per començar a dis-
tanciar-se al marcador des del pri-
mer període. Algunes de les ju-
gadores adrianenques van viatjar
a Madrid amb molèsties, fet que
va condicionar el seu rendiment.
Al primer quart les madrilenyes

dominaven per quatre punts i al
descans van eixamplar la dis-
tància fins als nou punts.

L’Estu va tornar del descans
de la mateixa manera gràcies a
l’encert de Clara Rodríguez, men-
tre que Marta Claret va tornar a
ser la jugadora més destacada de
les liles amb 18 punts i 9 rebots.

L’Snatt’s va aconseguir adju-
dicar-se el parcial del darrer quart,
però la reacció va ser insuficient.

Aquesta tarda les adrianen-
ques buscaran retrobar-se amb la
victòria a dos quarts de nou con-
tra un dels dos equips que ocupen
posició de descens, el Segle XXI. 

Derrota de les que fan mal. El Jo-
ventut va cedir la segona derrota
consecutiva (la tercera aquesta
temporada) al Fontes do Sar con-
tra el Rio Natura Monbus Obra-
doiro (83-79) dissabte passat a
Santiago de Compostel·la. Els
verd-i-negres van viatjar a la ca-
pital gallega amb tota la plantilla.

Intensos i molt concentrats, els
homes de Salva Maldonado van
aconseguir distanciar-se dels lo-
cals en el marcador, malgrat que
als primers minuts del partit no
van tenir un gran encert en els
llançaments a cistella. Gràcies
també a l’agressivitat defensiva, la
Penya va tancar el primer perío-
de amb un 13-19 favorable.

El segon període va tenir dos
trams. En el primer d’ells, els
verd-i-negres van aconseguir am-
pliar la diferència considerable-
ment, gràcies sobretot a un Ser-
gi Vidal inspiradíssim en el llan-

çament. Però els gallecs van re-
accionar i van anotar un parcial de
8-0 per adjudicar-se el quart i
marxar al descans amb un 37-42.

Després del descans va apa-
rèixer Adam Waczynski. L’aler po-
lonès, una amenaça constant des
del perímetre, va començar a
anotar triples per continuar reta-
llant distàncies en el marcador. 

La Penya encara tenia tres
punts d’avantatge al comença-
ment de l’últim període, però el
triangle format per Waczynski,

Triguero i McGrath va aconseguir
capgirar el marcador per primer
cop (72-70). El partit va entrar en
una espiral de bogeria a pocs mi-
nuts per al final, amb constants in-
tercanvis de cistelles.

En el moment de la veritat, Al-
bert Sàbat i Brandon Paul no
van estar encertats des del tir
lliure i Waczynski va aprofitar per
sentenciar el matx.

Aquest dissabte a la una del
migdia la Penya rebrà el vuitè clas-
sificat, l’Unicaja de Màlaga.

La Penya deixa escapar 
la victòria contra l’Obradoiro

Barcelonès Nord | CB Sant Josep i UBSA no afluixen el ritme
Ple de victòries per als equips de la comarca de Copa Catalunya. Sant Josep i UBSA no afluixen
el ritme i van superar el CB Artés (71-68) i el CB Castellar (99-80) respectivament. A més, tant

Círcol com Minguella també van aconseguir guanyar a l’onzena jornada. Els de la Plana van 
guanyar a l’AE Sedis (69-51), mentre que els de Casagemes es van imposar al Terrassa (64-56).

Pau Arriaga
BADALONA

El Joventut va encadenar la segona derrota consecutiva. Foto: Penya

La reacció de les liles al darrer quart va ser insuficient. Foto: FSA
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Reaparició estelar de Mireia
Belmonte: set medalles d’or

» La badalonina acaba amb bones sensacions els campionats 
d’Espanya de piscina curta, el seu primer test seriós en molts mesos

Un inspirat Àlex Guerrero
lidera el triomf de l’Adrianenc

SANT ADRIÀ4El Sant Martí
Adrianenc no va donar cap op-
ció als Maristas El Pilar (34-22)
en el partit de la desena jornada
de la Primera Estatal Masculina.

Amb Àlex Guerrero com a re-
ferència ofensiva (va anotar 9
dels gols del seu equip), els liles
van dominar el partit en tot mo-
ment, exhibint un excel·lent ni-
vell de joc.

Abans del primer quart
d’hora, els de Pedro Pérez ja
havien aconseguit una renda fa-
vorable de cinc gols i neutralit-

zaven tots els intents dels ara-
gonesos de retallar distàncies. El
marcador al descans era 17-9.

A la represa els visitants van
intentar reaccionar, però a par-
tir del 19-9, els adrianencs sem-
pre van gaudir d’un avantatge
mínim de 10 gols.

Demà passat el Sant Martí
Adrianenc buscarà sumar dos
punts contra l’OAR Gràcia de
Sabadell. Els liles continuen
amb la persecució als dos líderes,
l’Handbol Sant Quirze i l’Augi
UE Sarrià.

El Catgas guanya a Peníscola 
i és més a prop de la Copa

SANTA COLOMA4Victòria im-
portantíssima. Dissabte passat, el
Catgas Santa Coloma va sumar
tres punts a Peníscola (3-4) que
apropen l’equip de Xavi Passa-
rrius a un dels grans objectius del
primer tram de temporada, la
Copa d’Espanya que es disputa-
rà a principis del mes de març.

Els colomencs es van avançar
gràcies a un potent xut d’Adolfo
a la mitja volta (el seu gol 100 a la
lliga) quan només faltaven dos
minuts per al descans. Els caste-
llonencs van reaccionar ràpida-
ment i un vell conegut de l’afició,
Eric Martel, va aconseguir el gol
de l’empat un minut després.

L’inici de la segona part va
ser tan frenètic com el final de la

primera. Rafa López tornava a
marcar pels colomencs al minut
24, però Javi Alonso i Martel en
un tres i no res li donaven la vol-
ta al resultat en només quatre
minuts.

Els locals van gaudir d’opor-
tunitats per ampliar l’avantatge,
però qui no va perdonar va ser
Dani Salgado. Al minut 32 va
aprofitar una passada interior
per driblar el porter i marcar
sense angle. A dos minuts del fi-
nal va certificar el triomf des del
punt de penal. Dídac va evitar
l’empat del Peníscola en l’últim
atac del partit.

Demà els colomencs rebran el
Santiago Futsal en un partit que
començarà a dos quarts de 9.

Mireia Belmonte no hauria po-
gut desitjar un retorn més satis-
factori a la competició. La ne-
dadora badalonina va obtenir set
medalles d’or als campionats
d’Espanya de natació en piscina
curta que es van disputar a Gijón
entre el 27 i 29 de novembre. Els
resultats van ser immillorables
en el primer test seriós que
afrontava Belmonte després
d’haver renunciat als Mundials
de Kazan.

Divendres va arribar la pri-
mera victòria de la badalonina,
a la prova de 1.500 metres lliu-
res, distància que va completar
en 15 minuts i 46 segons.

Durant el matí de dissabte va
disputar dues proves. Primer va
arribar la victòria als 200 metres
papallona (2 minuts i 6 segons)
i més tard s’imposaria als 400
metres estils, prova que va nedar
en 4 minuts i 33 segons.

El mateix dia però cinc hores
més tard, Belmonte va haver
d’afrontar una de les curses més

exigents de la competició, els
400 metres lliures. La plusmar-
quista mundial va superar una
de les nedadores del moment, la
seva companya d’equip Melani
Costa, per completar la prova en
4 minuts i 8 dècimes.

La jornada de diumenge tam-
bé va ser molt intensa. Belmon-
te va sumar un nou or al matí en
els 800 metres femenins, tor-
nant a superar la balear en la se-
gona meitat de la prova. La ba-

dalonina va aturar el cronòme-
tre en 8 minuts i 14 segons.

Els dos darrers metalls arri-
barien en poc més d’una hora i
mitja, en les darreres proves
dels campionats. Belmonte va
completar els 200 metres estils
en 2 minuts i 9 segons i va tan-
car la seva participació amb una
medalla per equips, en el 4x100
estils. Les seves companyes van
ser Duane da Rocha, Paula San-
doval i Melani Costa.

La badalonina continua preparant-se pels jocs de Rio. Foto: Twitter

Redacció
BADALONA

La foto de plantilla de l’equip. Foto: SMAEls Dracs s’enfrontaran 
als Pioners a la final de Copa

BADALONA4Els Dracs ja co-
neixen el seu rival a la 25a edició
de la final de la Copa Catalana de
futbol americà.

Els Hospitalet Pioners seran
els rivals dels badalonins. Els ri-
berencs van aconseguir la victò-
ria a les semifinals dissabte pas-
sat contra els Barberà Rookies
(14-6). L’experiència de jugador
com el quarterback Ramon Fi-
gueroa o el running backWalter
Jublawi va ser clau perquè els Pio-

ners superessin els vallesans. A
més, la defensa dels hospitalencs
va deixar els vallesans a zero fins
al darrer període.

D’aquesta manera, el 20 de
desembre al camp de Badalona
Sud es trobaran els dos grans do-
minadors de la competició. Els
Dracs buscaran la seva sisena
copa consecutiva (per sumar un
total de set a les vitrines), mentre
que els Pioners voldran trencar
l’hegemonia dels badalonins.
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AVUI DIJOUS 3 DE DESEMBRE
19:30 Presentació del llibre Dan i Mica. Els

viatges de la Boleta Mundis, de Maria S.
Dauder, una obra amb il·lustracions de Ge-
orgina González. / Espai Betúlia. 

DEMÀ 4 DE DESEMBRE
21:00 Federico García, el docudrama que va
triomfar al Grec, arriba al Sagarra de la mà de
Pep Tossar. / Teatre Sagarra.

AVUI DIJOUS 3 DE DESEMBRE
17:00-21:00 Nova campanya de donació de
sang. La unitat mèdica estarà ubicada a la pla-
ça de la Vila. 

DIMECRES 9 DE DESEMBRE
10:00 Ràdio la Mina comentarà des de la Bi-
blioteca les activitats de la setmana, notícies
i també tindrà un espai dedicat als contes. 

DIMECRES 9 DE NOVEMBRE
19:00 El club de lectura de la biblioteca Tirant
lo Blanc, Entre llibres, tractarà l’obra de Ma-
ria Antònia Oliver, Joana E. / Biblioteca Tirant
lo Blanc. 

AVUI DIJOUS 3 DE DESEMBRE
17:30 L’hora del conte. Contes d’hivern, una ses-
sió de conta contes a càrrec de Núria Fàbre-
gas. / Biblioteca Can Baratau. 

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Acte d’encesa de l’enllumenat nadalenc
a la plaça d’Alcanar, al davant de la bi-
blioteca Tirant lo Blanc. Col·laboren la
Coral del Casal de gent gran Joan
Maragall i la Coral del Cric. 

Acte d’encesa
dels llums de Nadal

Avui dj. 3 de desembre a les 19:30

Aramusa i Joves Artistes Kolomencs te-
nen conviden a la nova edició del seu
mercat solidari Un nen, una joguina.
/ Plaça Pau Casals.

‘Mercadillo’
solidari

Ds. 5 de desembre

Inauguració de les exposicions Les
ciutats europees de Josep Pla i Nave-
go a tot vent. Cinquanta anys del re-
llançament d’Edicions Proa. / Espai
Betúlia. 

Exposició Les ciutats 
europees de Josep Pla

Dc. 9 de desembre a les 19:00

Aquesta experiència parteix del des-
envolupament i el treball d’aquesta fi-
gura, l’encarregat de recollir informació
juvenil i dur-la als centres educatius
per fer-la arribar a la resta d’alumnes.
/ Centre cívic l’Escorxador. 

Formació de 
corresponsals d’institut

Avui dj. 3 de desembre a les 17:00

Sant Gabriel i Seagull 
tornen a la competició

BARCELONÈS NORD4Després
d’un cap de setmana d’aturada
pels compromisos de les selec-
cions, torna el futbol a la Sego-
na Divisió femenina.

L’invicte Seagull de Jordi
Ferrón buscarà continuar amb la
seva marxa triomfal diumenge a
la 1 del migdia, quan rebrà el pe-
núltim classificat, el filial de la
UD Collerense balear. Les ma-
llorquines només han sumat
quatre punts en 10 jornades
(una victòria contra el Cerdan-
yola a la primera jornada i un

empat contra el filial de l’Es-
panyol fa tres setmanes).

Més complicat, a priori, serà
el partit del Sant Gabriel. Les
adrianenques rebran al José
Luis Ruiz Casado la UE l’Estar-
tit, el tercer classificat. El conjunt
que entrena Loren Rubio no
està complint les expectatives en
la primera temporada a la cate-
goria i buscarà la quarta victòria
del curs (les tres que han sumat
han arribat a casa) amb el suport
de la seva afició per allunyar-se
de la zona perillosa de la taula. 

Tercer empat sense gols conse-
cutiu del CF Badalona. Els esca-
pulats i l’Atlètic Balears van em-
patar sense gols ahir a la tarda en
el partit d’anada dels setzens de fi-
nal de la Copa Federació.

El partit va començar amb un
malentès. I és que segons havia
anunciat la RFEF, el matx havia
de començar a dos quarts de 5,
però quan el Badalona va sortir a
escalfar, l’àrbitre els va advertir
que l’inici era a les 4. Els escapu-
lats van aconseguir retardar el co-
mençament cinc minuts.

La primera meitat va ser la
més atractiva. Al minut 15 Gra-
sa va driblar dos defenses però
Ponzio no va arribar a rematar la
seva centrada. Al minut 21 el
porter Benedikt Pliquett va re-
fusar una passada picada abans
que hi arribés Jiménez. L’Atlètic
es va desempallegar del domini
escapulat i fins al minut 40 els
mallorquins van crear perill a
prop de la porteria badalonina.
Riad i Jaime en dues ocasions
van estar a punt d’avançar el seu
equip. El Badalona va avisar a
tres minuts per al descans amb

una rematada acrobàtica de Ji-
ménez que va aturar Pliquett.

La segona meitat va ser molt
més ensopida. Els locals van tenir
l’oportunitat més clara en una
mitja xilena de Rodri que va atu-
rar Vito. Un xut llunyà d’Eugeni
i una rematada desviada de Ten-
dillo van ser les ocasions més
clares dels de Manolo González.

El partit de tornada, decisiu
per saber qui passarà als vuitens
de final, es disputarà al Municipal
de Montigalà el dia 16 de desem-
bre a les 4 de la tarda.

L’ATLÈTIC, TAMBÉ A LA LLIGA
Els escapulats tornaran a Son
Malferit diumenge al migdia per

tornar a enfrontar-se al conjunt
mallorquí. 

La novetat dels blanc-i-blaus
serà a la banqueta, on seurà per
primer cop l’exinternacional ale-
many Christian Ziege, que subs-
titueix l’argentí Gustavo Siviero
a la banqueta balear. L’Atlètic és
el quart classificat de la Segona
B amb 23 punts, posició que
permetria que els mallorquins
juguessin el play-off d’ascens a
la Lliga Adelante.

Per a aquest partit Manolo
González recuperarà Amantini,
que no va jugar ahir per sanció
i espera poder comptar amb al-
gun dels jugadors lesionats, com
Akrong, Ibon o Morales.

Els escapulats tornaran diumenge a Palma. Foto: CDAB

Badalona i Atlètic Balears
empaten als setzens de Copa

Redacció
BADALONA

La Grama venç el Tecnofutbol
i confirma el seu bon moment
BARCELONÈS NORD4Els aficio-
nats de la Grama tenen motius su-
ficients per ser optimistes. L’equip
va aconseguir una nova victòria
diumenge passat contra el Tec-
nofutbol (4-2).

Malgrat que els colomencs es
van avançar al minut 40 amb un
gol de Forzinetti, el partit es va
complicar a la segona meitat. Un
doblet del visitant Lautaro Am-
brogetti en cinc minuts (64 i 69)
va capgirar el resultat. Unes set-
manes enrere l’equip no hauria
pogut capgirar el resultat, però els
homes de Piti viuen un moment

dolç i gràcies a un doblet de Ca-
rralero i a un gol d’Albert Rodrí-
guez van sumar els tres punts.

La jornada no va ser gens fa-
vorable per als equips badalonins.
La Unificación Llefià va perdre
amb contundència contra la Fun-
dación Hermes (0-4), un rival di-
recte que també vol optar a les po-
sicions d’ascens a Primera Cata-
lana. Per últim, el CF Lloreda con-
tinua a la zona tranquil·la de la
classificació després de caure a
casa contra el CD Montcada (1-2).
Jordi Rojas va ser l’autor del gol
dels roig-i-blancs.
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